
 

 

 

 

 

 

 

Milí přátelé, 

přijměte srdečné pozdravení z Nového Dvoru v době, kdy mrazivé dny se 

sněhovou nadílkou postupně vystřídaly únorové plískanice. A také silný vítr, 

který v našem kraji bohužel napáchal škody na lesních porostech a ponechal 

téměř celý den bez elektřiny několik desítek tisíc rodin. 

 

Možná jste to zažili na vlastní kůži i vy, kdo právě pročítáte řádky našeho 

nového psaní. Ať už je ve vaší každodennosti příroda zastoupena více, či méně, 

opět ukázala svoji nezkrotnou sílu a neovladatelnost. Dotkla se naší duše a 

samotného vztahu k ní samotné. Poukázala, že se z něj trochu vytrácí pokora a 

vědomí, že člověk není všemocný a jeho, byť sebevětší síla a schopnosti, 

mají přece jenom nějaké hranice. 
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Život plný příběhů   

 

Takové chvíle přináší bilancování nad hodnotami, vztahy a naplněním 

našich životů. Obracíme se k našim životním pilířům, které nám pomáhají 

tyto krizové chvíle překonat. Do popředí také vstupují konkrétní kroky 

našeho životního příběhu. Takové, které leckdy stírají předěl mezi světem 

reálným a fikčním. Přesně toto mi vyvstalo na mysl při pročítání krátké 

recenze jedné knížky. Autor recenze knížku chválí a hodnotí těmito 

slovy: „Jedna z nejlepších knih na téma, jaký opravdu byl Ježíš a jaká by 

opravdu měla být církev.“  
 

 
 

 

Dnešní společnost je protknutá míněním, 

že změnit se přece mají ti druzí lidé. A ne 

my sami. Není ale mnohem podstatnější 

důležitá otázka: „Jací bychom měli být právě 

my?“ Není právě toto obrácení k sobě 

samým, k našemu údělu a 

důsledkům našeho jednání přesně to, co 

nám sděluje Ježíš?   

 

 

Ten nás učí: „Nikomu neodplácejte zlým za zlé. Vůči všem mějte na mysli jen 

dobré. Nedejte se přemoci zlem, ale přemáhejte zlo dobrem.“ 
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Příběhy, které inspirují 
 

 

 

 

Říká se, že když se jednou ptal jeden novinář Matky Terezy z Kalkaty, co 

by bylo potřeba v církvi změnit, lakonicky odpověděla: „V prvé řadě, mě 

samotnou.“ Ano, to řekla ta, která celý svůj život zasvětila konání dobra 

a pomoci trpícím. Matka Terezy z Kalkaty si nikdy nepřestala být vědoma 

své lidské slabosti a nepřenášela odpovědnost na druhé. Což by pro nás 

mělo být dnes velkou inspirací.  
 

 
 

 

 

 

S naplněním této motivace, povzbuzením 

a pochopením takového přístupu nám 

může pomoci kniha „Provokující 

evangelia“ od Alessandra Pronzata. 

 

 

 

V této knize jsou velmi živým, otevřeným a osobním způsobem kladné 

podstatné otázky: „Co jsme to jen s evangeliem udělali? „Světlo se ztlumilo, 

aby příliš neoslňovalo, sůl pozbyla chuti, protože tak to vyžaduje zdravý 

rozum, střelný prach navlhl, Slovo bylo zneškodněno a paradoxy z evangelia 

ztratily svou výbušnost." 

 

Alessandro Pronzato stírá z evangelijních příběhů nánosy prachu a 

zvykovosti, s nimiž je většinou vnímáme. Otevírají se nám tak v úplně 

https://mcusercontent.com/f7726f98a38f419415c9b916d/images/662efdb0-ad98-4ea9-af64-0be2fe0baeab.jpg


 

 

 

 

 

novém světle a kontextu. Mění a rozšiřují náš úhel pohledu a obzory. 

Mají ohromnou sílu nás nenechat v klidu a začít vše více vnímat a 

přemýšlet. V podání autora je na evangelijní příběhy nahlíženo jinak. Tak, 

že dokážou zatřást s našimi stereotypy a ponouknout nás ke změně 

smýšlení. A jestliže nás tato kniha právě k tomuto podnítí, stejně jako k 

žití opravdového života podle evangelia, pak splnila svůj účel.“ 

 

 

 

 

Příběh našich produktů 
 

 
 

 

Tímto jsme nasytili naše vědomí a duši. S pomalým příchodem jara je 

třeba podpořit a vyživit i naše těla. Dodat mu po dlouhé zimě opět 

energii, abychom měli sílu na naši životní cestu nejenom po duševní 

stránce, ale i fyzické. Neboť vše souvisí se vším.  

 

 

 

 

Ochutnejte třeba kvalitní sušené maso. Jehněčí jerky jsou vyrobeny z 

masa jehňátek z našeho stáda, o které se sami staráme. Maso 

je zpracováno pomocí tradičních postupů v kombinaci s nejmodernějšími 
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technologiemi. Díky tomu se k vám dostane chutný produkt v té největší 

kvalitě. Vyzkoušet můžete také paštiku, ve které ucítíte chuť naší jemné 

biohořčice. Naservírujte si na stůl před příchodem jara tyto vybrané 

delikatesy, třeba tak za námi přijde mnohem dříve. 

    

 

 

S přáním všeho dobrého, 

o. Jiří, celerář opatství Nový Dvůr a jednatel společnosti Labora s.r.o.  
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